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BRMG.0012.39.2023.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 53-05/2023 
 

Z pięćdziesiątego trzeciego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady 

Miasta Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 

dniu 24 maja 2023 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 z wykorzystaniem 

środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) poprzez 

aplikację MS TEAMS. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 53 posiedzenia Komisji przewodnicząca sprawdziła na początku 

posiedzenia obecność członków Komisji: 
 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Beata Jankowiak - obecna 
 

Następnie stwierdziła quorum i powitała zebranych. Poinformowała również, że porządek 

obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1697. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1698. 
Przedstawia: Pani Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
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3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie organizowania 

jarmarków miejskich na terenie miasta Gdańska – druk nr 1689. 
Przedstawia: Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1694. 
Przedstawia: Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w Wydziale 

Polityki Gospodarczej 
 

5. Funkcjonowanie Ergo Areny. Dalsze plany modernizacyjne obiektu oraz 

zagospodarowania terenu wokół hali. 
Przedstawia: Pani Magdalena Sekuła – Prezes Zarządu Hala Gdańsk-Sopot Spółka z o.o.  
 

6. MEVO – aktualna sytuacja. 
Przedstawia: Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO, Obszar Metropolitalny Gdańsk-Gdynia-

Sopot 
 

7. Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sportu 
 

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Przewodnicząca poinformowała, że po sporządzeniu porządku obrad do Komisji został 

skierowany do zaopiniowania projekt uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

wyrażenia woli objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki 

Międzynarodowe Targi Gdańskie Spółka Akcyjna z siedzibą w Gdańsku – druk nr 

1705. Zaproponowała, aby wprowadzić go pod obrady jako pkt 3A, a następnie poddała 

pod głosowanie wprowadzenie powyższej zmiany i przyjęcie porządku obrad.  

 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 

 

Komisja jednogłośnie – 6 głosami za przyjęła zaproponowany porządek obrad z pkt 3A – 

druk nr 1705. 
 

 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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PUNKT  - 1 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2023 rok – druk nr 1697. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXII Sesji Rady Miasta Gdańska z 25 

maja 2023 r. BRMG.0006.194.2023). 
 

Pani Agnieszka Rawa – p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w 

Wydziale Budżetu Miasta i Podatków w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt 

uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, w druku 1697 dokonuje się następujących zmian: 

zmniejsza się dochody  i wydatki w związku z realizacją zadania Korpus Wsparcia 

Seniorów. Jest to zadanie finansowane z Funduszu Przeciwdziałania Covid. Otrzymaliśmy 

zawiadomienie od Wojewody o zmniejszeniu tej kwoty, w związku z tym taki ruch. 

Dodatkowo zwiększa się dochody i wydatki o kwotę 62 000 zł i wydatki są przeznaczone 

na zwiększenie efektywności energetycznej w mieście, natomiast dochody pochodzą z 

odsetek od środków z rachunku Funduszu Przeciwdziałania Covid. Przenosi się również 

środki w wysokości 2 000 100 zł z przeznaczeniem na realizację zadania modernizacja 

drogowych obiektów inżynieryjnych w zakresie obiektu mostowego na Ostrowiu. Środki te 

zostaną przeznaczone na przywrócenie właściwego stanu technicznego obiektu. 

Dodatkowo przenosi się środki w wysokości 1 mln zł z przeznaczeniem na pomoc 

finansową dla miasta Lwowa na wsparcie budowy centrum rehabilitacyjnego dla ofiar 

agresji rosyjskiej na Ukrainę. Oraz przenosi się środki w wysokości 230 000 zł z 

przeznaczeniem na realizację przedsięwzięcia rewaloryzacja zespołu budynków przy ul. 3-

go Maja 21 C, D i E wraz ze zmianą sposobu użytkowania oraz zagospodarowaniem 

terenu. To wszystko w tym druku, dziękuję i proszę o pozytywne zaopiniowanie uchwały.    
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1697. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Rawę – p.o. Kierownika Referatu Planowania 

Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1697. (Opinia nr 53-05/107-33/2023) 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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PUNKT  - 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1698. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXII Sesji Rady Miasta Gdańska z 25 

maja 2023 r. BRMG.0006.195.2023). 
 

Pani Agnieszka Rawa – p.o. Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w 

Wydziale Budżetu Miasta i Podatków w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt 

uchwały. 

Powiedziała: szanowni państwo, Wieloletnia Prognoza Finansowa jest tak naprawdę 

dostosowaniem do zmian w uchwale budżetowej, którą wcześniej omawiałam. Ustala ona 

dochody na poziomie 4 059 mln zł, wydatki na poziomie 5 014 mln zł, przychody na 

poziomie 1 012 mln zł i rozchody na poziomie 57,3 mln zł. Kwota długu 1 709 385 140 zł 

przy wskaźniku indywidualnym 3,75%, gdzie dopuszczalny jest 15,1%. Uchwała obejmuje 

zmiany w takich przedsięwzięciach jak budowa ulicy Nowa Świętokrzyska, modernizacja 

drogowych obiektów inżynieryjnych, rewaloryzacja zespołu budynków przy ul. 3-go Maja 

21 C, D i E wraz ze zmianą sposobu użytkowania oraz zagospodarowaniem terenu oraz 

sygnalizacje świetlne i zarządzanie ruchem. Dodatkowo w Wieloletniej Prognozie 

Finansowanej zwiększa się upoważnienie Prezydenta Miasta Gdańska do zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych 

jest niezbędna do zapewnienia ciągłości działania jednostki i z których wynikające 

płatności wykraczają poza rok budżetowy do kwoty 4 500 mln zł. Podwyższenie tej kwoty 

upoważnienia wynika przede wszystkim z faktu podjęcia na sesji kwietniowej uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie powierzenia Gdańskim Autobusom i Tramwajom spółce z 

ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku zadań własnych Gminy Miasta 

Gdańska w zakresie autobusowego, lokalnego transportu zbiorowego, która to uchwała 

pozwoliła na wydłużenie kontraktu ze spółką do 2037 roku i to wszystko w uchwale 

dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej. Dziękuję i proszę o pozytywne rozpatrzenie 

uchwały.     
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1698. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Rawę – p.o. Kierownika Referatu Planowania 
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Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w 

druku nr 1698. (Opinia nr 53-05/108-34/2023) 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

PUNKT  - 3 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie organizowania 

jarmarków miejskich na terenie miasta Gdańska – druk nr 1689. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXII Sesji Rady Miasta Gdańska z 25 

maja 2023 r. BRMG.0006.186.2023). 

 

Pan Łukasz Kłos – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej w imieniu 

wnioskodawcy przedstawił projekt uchwały. 

Powiedział: dzień dobry, witam serdecznie, pani przewodnicząca, szanowni państwo 

radni, projekt uchwały dotyczy przedłużenia Międzynarodowym Targom Gdańskim prawa 

do organizowania jarmarków na terenie Śródmieścia. Dotychczasowa umowa, która 

kończy się w roku 2030 zakładała, że Międzynarodowe Targi Gdańskie wypełnią 

zobowiązanie w kwocie 9 mln zł. To nakłady poniesione na różnego rodzaju 

infrastrukturę. Tak się stało, że Międzynarodowe Targi zamiast do 2030 roku czekać 

zrobiły to już w roku ubiegłym, w związku z czym prezes Bojanowski wystąpił oto, żebyśmy 

tą umowę przedłużyli. W związku z amortyzacją nakładów, w związku z tym, że chcemy 

aby dalej te jarmarki się rozwijały i były powierzone Targom zasadne jest podjęcie tej 

uchwały. Nie trzeba mówić o sukcesach związanych z chociażby Jarmarkiem 

Bożonarodzeniowym czy Jarmarkiem Św. Dominika, który stał się wizytówką naszego 

miasta i jego jakość stale rośnie. Wiemy też, że 70% mieszkańców Polski przyjeżdża do 

Gdańska właśnie z powodu jarmarków, tak pokazują dane statystyczne. Ważną informacją 

jest również to, że między różnymi gałęziami gospodarki mamy obrót na poziomie 750 

mln zł z tego tytułu, że jarmark odbywa się w Gdańsku. Międzynarodowe Targi Gdańskie 

ponadto znowu zainwestują 9 mln zł w infrastrukturę i inne rozwiązania mające na celu 

poprawę bezpieczeństwa imprez masowych i mieszkańców Śródmieścia tak jak blokada 

antyterrorystyczna. Ponadto planowane jest również dalsze poprawianie infrastruktury. 

Być może organizacja dodatkowych jarmarków takich jak Jarmark Wielkanocny czy 

jarmark w pasie nadmorskim, być może jarmarki dzielnicowe. To są te elementy, nad 

którymi pracujemy. Ta uchwała też daje możliwość decydowania komisji jarmarkowej o 

tym gdzie będzie ten jarmark, troje z państwa radnych ma okazję uczestniczyć w jej 

pracach. Także wnoszę o pozytywne rozpatrzenie tego projektu.     
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Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie otworzyła dyskusję. 

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Pana prezesa chciałem zapytać jak z tymi jarmarkami dzielnicowymi zimowymi stoimy, 

ponieważ Rada Dzielnicy Piecki Migowo dała chyba z 20 000 zł.  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dzień dobry, witam szanownych państwa. Przysłuchiwałem się. Bardzo dziękuję za tak 

wyczerpującą rekomendację naszego wniosku i w konsekwencji uchwały. Co do 

jarmarków dzielnicowych oczywiście działamy. Przyjąłem tą informację Messengerem. 

Oczywiście czekam pewnie na jakiś protokół, na bazie którego spokojnie podejdziemy do 

miasta, bo tak jak pokazywaliśmy ten budżet to jest bardzo znacząca kwota, jesteśmy 

zadowoleni, ale trochę jeszcze musimy tam w tym obszarze środków uzupełnić. Myślę, że 

jest wola, bo takie rozmowy prowadziliśmy zarówno panem dyrektorem Kłosem, ale 

również i z dyrektorem Bonisławskim, więc myślę, że te jarmarki dzielnicowe po prostu 

zaistnieją i to będą fakty. Ten produkt, bo tak go nazwę on jest bardzo dobrze oceniany. 

Tego typu wydarzenia czy pchle targi czy sami państwo organizujecie, już o tym 

rozmawialiśmy na spotkaniu z przedstawicielami „terenów Piecek Migowo”. Ludzie po 

prostu tego chcą i wydaje mi się, że to jest naturalne, że trzeba ten projekt pod nazwą 

jarmarki dzielnicowe rozwijać. Z nimi są związane też iluminacje. Ich też jesteśmy 

operatorem dzięki porozumieniu, więc myślę, że naprawdę jesteśmy w stanie godnie 

wspierać intencje Rady Miasta, Prezydenta Miasta, a de facto definiowane potrzeby 

gdańszczan na naprawdę wystarczającym jakościowo odpowiednim dla Gdańska 

poziomie, bo to jest też dosyć ważne, że my wyznaczamy pewne standardy. Ja państwu 

wielokrotnie opowiadałem, dostajemy zapytania, byłem teraz świeżo w Krakowie, 

oglądałem jak zmieniła się infrastruktura na rynku w Krakowie, bo tam juwenalia przy 

okazji, stowarzyszenie wystawiło też jarmark taki przy okazji juwenaliów i pamiętam jak to 

wyglądało pięć lat temu, kiedy byliśmy proszeni o spotkania z przedstawicielami Krakowa i 

dyskusją jak to zrobić, a dzisiaj jak wygląda infrastruktura. Po prostu wyznaczamy pewne 

trendy, korzysta z nich Kołobrzeg, tak jak widzimy Kraków, pewnie Warszawa. Możemy 

być z tego dumni, a my chcemy inwestować, chcemy robić jarmarki dzielnicowe 

odpowiadając też jeszcze raz panu radnemu i myślę, że będziemy je realizować, a to co 

jest jeszcze bardzo ważne, chcemy inwestować również w przestrzeń publiczną, 

bezpieczeństwo, ale także w bezpieczeństwo energetyczne. My stoimy przed wyzwaniem 

postawienia nowego GPZ-tu zasilającego Śródmieście, a tak naprawdę wydarzenia na dziś 

w okolicy tego Śródmieścia ogólnie poprawiające bezpieczeństwo energetyczne 

mieszkańców Śródmieścia. Pewnie to nie będzie wątek najbliższego roku, ale myślę, że w 

ciągu dwóch lat takie elementy infrastruktury wspólnie z miastem, ale na bazie tej umowy 
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i tego kontraktu wybudujemy biorąc duży ciężar finansowy również na barki 

Międzynarodowych Targów Gdańskich.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Jakbym mógł dodać pani przewodnicząca, widzę codziennie, może 8-10 razy przejeżdżam 

przy Rudym Kocie, widzę jak bardzo zaawansowane są prace, jak idzie tam postęp. 

Kolejna uchwała mówi o basenie. Intencyjną uchwałę podjęliśmy i uważam, że to będzie 

strzał w dziesiątkę. Tam są dwie szkoły. Po pierwsze szkoła gastronomiczna, do której ja 

uczęszczałem Legionów 7 i szkoła podstawowa i mieszkańcy i uważam, że to jest bardzo 

dobry pomysł, duże wyzwanie dla Targów i uważam, że robimy dobrą rzecz dla 

mieszkańców, dla młodzieży i ogólnie. Dziękuję.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Czy ze strony państwa radnych są jakieś dodatkowe pytania, komentarze?  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

W tym tygodniu przewodniczący Rady da do Pawła Kordowskiego dokumenty z sesji i 

wyśle panu prezesowi protokół, bo tam w uchwale jest … oni tylko kwoty mają, koszyk, 

inwestycje i rzeczy miękkie, więc w uchwale nic nie będzie, a w protokole będzie. On 

wyśle. Pozostaje mi tylko wskazać taką małą ciekawostkę, że największą przeciwniczką 

wsparcia taką kwotą 20 000 zł była osoba, która z panem była na liście wyborczej 

Wszystko dla Gdańska. Taka ciekawostka.  
 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dodam tylko tyle, że piękne są rzeczy, które nas różnią. Ja osobiście uważam, że nic w tym 

dramatycznego, myślę, że udowodnimy, że jeśli przeprowadzimy to wydarzenie, że nawet 

najlepsi, najwspanialsi aktywiści mogą się też mylić i że ludzie po prostu udowodnią 

przychodząc, a my pokażemy jakość jak zawsze i wtedy się obronimy. Wierzę w to po 

prostu.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Do kolego Malaka, bardzo cię lubię. I to jest demokracja.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Zgadza się i demokracją jest to, że jako z PIS-u chwaliłem ten projekt. Wspierałem tę 

inicjatywę i zachęcałem radnych do tego, żeby przeinaczyli te pieniądze, bo wiem jak było i 

jak będzie i wiem, że będzie dobrze.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

I to się chwali. Na pewno projekt będzie udany. Nie widzę więcej pytań.  
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Następnie z uwagi na brak dalszych głosów w dyskusji, przewodnicząca poddała pod 

głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 

1689. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Łukasza Kłosa – Zastępcę Dyrektora Wydziału Gospodarki 

Komunalnej, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1689. (Opinia nr 53-05/109-35/2023) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

PUNKT  - 3A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia akcji w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Międzynarodowe Targi 

Gdańskie Spółka Akcyjna z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1705. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXII Sesji Rady Miasta Gdańska z 25 

maja 2023 r. BRMG.0006.202.2023). 

 

Pani Anna Nawra – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego w 

Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt uchwały. 

Powiedziała: dzień dobry, szanowni państwo radni przede wszystkim bardzo dziękuję za 

włączenie druku pod obrady Komisji przepraszam, że w takim niestety krótkim terminie 

włączamy, ale robiliśmy wszystko, aby zdążyć z tą uchwałą na sesję majową z tego 

względu, że chcemy, aby punkt dotyczący podwyższenia kapitału zakładowego znalazł się 

w spółce na zwyczajnym walnym zgromadzeniu, które musi się odbyć do końca czerwca, 

żeby spółka nie musiała ponosić dodatkowych kosztów na zwołanie kolejnego walnego 

zgromadzenia, a te koszty są niestety niemałe. Także bardzo dziękuję i przepraszam. 

Natomiast uchwała jest uchwałą już wykonawczą do naszej intencyjnej marcowej uchwały. 

Wnosimy o wyrażenie woli na podwyższenie kapitału zakładowego spółki 

Międzynarodowe Targi Gdańskie o kwotę 1 704 100 zł w postaci objęcia akcji z tytułu 

wniesienia aportem czterech działek zlokalizowanych przy Al. Legionów i ul. Kościuszki. 

Wartość całego aportu jest wyceniona na 7 123 522 zł. Niepodzielna różnica z tytułu agio 

trafi na kapitał zapasowy spółki w łącznej kwocie 5 419 422 zł. Akcje mogą być 

obejmowane i pokrywane jednorazowo lub etapowo. Tak jak wiemy grunt jest 

przeznaczony, nieruchomości są przeznaczone pod wybudowanie basenu w tym miejscu 
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oraz zagospodarowanie terenu wokół szkoły w postaci wybudowania boisk i placu zabaw 

dla dzieci. Bardzo proszę o pozytywną opinię. Dziękuję.      
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Pani przewodnicząca, przy poprzednim druku odnośnie Targów powiązałem to razem do 

jednej sprawy i chciałem tylko powiedzieć to co powiedziałem przy poprzednim druku to 

jest to, dobro mieszkańców, dobro uczniów, dobro szkoły i trzymajmy kciuki, żeby 

wszystko wypaliło. Naprawdę tam to jest potrzebne. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały oraz 

za komentarz radnego Piotra Dzika, a następnie z uwagi na brak dalszych głosów w 

dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 

zawartego w druku nr 1705. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Annę Nawrę – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru 

Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku 

nr 1705. (Opinia nr 53-05/110-36/2023) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

PUNKT  - 4 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli 

objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk-Sopot 

spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku – druk nr 1694. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z LXII Sesji Rady Miasta Gdańska z 25 

maja 2023 r. BRMG.0006.191.2023). 
 

Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 

w Wydziale Polityki Gospodarczej w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt 

uchwały. 

Powiedziała: dzień dobry, witam państwa serdecznie, zwracamy się do państwa z prośbą 

o opinię dla druku związanego z dokapitalizowaniem Hali Gdańsk-Sopot Sp. z o.o. Jak 

corocznie przeznaczamy środki finansowe na działania inwestycyjne związane z lepszym 

funkcjonowaniem obiektu tym, żeby stał się bardziej konkurencyjny na arenie 

europejskiej i międzynarodowej. W tym roku przeznaczamy 1 mln zł. Taką samą kwotę 
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dokapitalizowania przeznaczy miasto Sopot ponieważ mamy tam 50% udziałów w kapitale 

zakładowym i Sopot również. Będą realizowane inwestycje dotyczące instalacji 

fotowoltaicznej etap IV, strażnika mocy etap II, modernizacje systemu sygnalizacji pożaru, 

modernizacja nawierzchni betonowych i bitumicznych w pomieszczeniach technicznych 

obiektu, rozbudowa zewnętrznej infrastruktury zasilania energetycznego, dostosowanie 

istniejącej infrastruktury awaryjnego zasilania energetycznego wymagań krajowej sieci 

elektroenergetycznej i modernizacja szatni sportowych, czyli inwestycja, która była już w 

planach w poprzednich latach, natomiast ze względu na to, że były ważniejsze rzeczy do 

zrobienia została przesunięta ich realizacja na ten rok. Zwracamy się z prośbą o 

pozytywną opinię.   

 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1694. 

 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Małgorzatę Stasiak – Głównego Specjalistę w Referacie Nadzoru 

Właścicielskiego w Wydziale Polityki Gospodarczej, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1694. (Opinia nr 53-05/111-37/2023) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

PUNKT  - 5 
 

Funkcjonowanie Ergo Areny. Dalsze plany modernizacyjne obiektu oraz 

zagospodarowania terenu wokół hali. 

 

Pani Magdalena Sekuła – Prezes Zarządu Hala Gdańsk-Sopot Spółka z o.o.  

Pani przewodnicząca, szanowni państwo radni witam serdecznie i bardzo dziękuję za 

zaproszenie, bo jest mi niezmiernie miło państwu zaprezentować jak Hala funkcjonuje, jak 

funkcjonowała w 2022 roku, jakie mamy plany modernizacyjne i plany rozwojowe. 

Przygotowałam krótką prezentację.  

Hala aż trudno uwierzyć funkcjonuje już 13 lat. Trudno uwierzyć, bo to długi okres czasu, a 

ponadto trudno sobie wyobrazić, żeby przynajmniej mieszkańcy, żeby jej nie było.  
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Rok 2022 to bardzo udany rok. W zasadzie jeden z najlepszych w Hali. Wynikało to 

oczywiście z również z faktu pandemii, która niestety zamknęła de facto Halę na dwa lata i 

tak naprawdę wiele imprez zostało przełożonych, wiele imprez na nowo jakby otworzyło 

ten obiekt dla publiczności i wiele osób też po tym etapie pandemii po prostu zapragnęło 

uczestnictwa w dużych imprezach masowych, czy też w koncertach, czy sportowych. W 

zeszłym roku odbyło się 181 imprez, a więc do drugi dzień była impreza lub 

przegotowanie do imprezy i tak jak państwo widzą na tym slajdzie były to zarówno 

imprezy sportowe 55, ale też koncerty, teatry, przedstawienia i do tych największych 

można właśnie zaliczyć właśnie m. in. przepiękne imprezy sportowe, które tutaj dzięki 

Gdańskowi gościmy w naszej hali i tak siatkarska Liga Narodów, aż 34 000 kibiców 

odwiedziło halę, ale też nowe formaty jak Cavaliada, która z roku na rok coraz więcej 

zdobywa widzów, czy Cirque Du Soleil, to wielkie klasyki, Andrie Rieu i wiele innych 

gwiazd, które gościliśmy.       

 
Oczywiście również w naszej hali odbywają się mecze ligowe, a więc mecze Trefla Gdańsk 

w siatkówce mężczyzn oraz Trefla Sopotu w koszykówce. Do tej pory Gdańsk rozegrał w 

sezonie 2022-2023 16 meczów. Niestety już odpadli. Tak samo Sopot niestety odpadł w 

pierwszej fazie Play OFF, czego bardzo żałujemy, ale liczymy, że może w przyszłym roku 

uda się dłużej pograć i cieszyć kibiców obecnością w Hali. Kontrakt z klubami mamy 



 

 

 

13 

 

 

 

podpisany jeszcze na kolejny sezon, a więc tym razem podpisaliśmy takie porozumienie 

obejmujące te dwa sezony 2022/2023 i 2023/2024.    
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Jeśli chodzi o imprezy nie tylko wielkie komercyjne, ale też imprezy społeczne i tu 

wymienię tylko kilka, bo ta lista jest dosyć długa, ale takie chyba najbardziej znaczące, 

które się cieszą dużą popularnością to rolkowisko w Ergo Arenie, które organizujemy w 

sezonie letnim, a więc wtedy, kiedy imprezy wychodzą na zewnątrz, a w Hali się mniej 

dzieje. Bardzo udany projekt Trefl Kids i Trefl Teens. To są spotkania zarówno z 

koszykarzami jak i z siatkarzami ze szkołami gdańskimi, sopockimi, ale też spoza 

Trójmiasta co jest bardzo ważne, a więc z miejscowości okolicznych. Odbywają się takie 

łączone zajęcia integracyjne czy też edukacyjne łączone z imprezami sportowymi i 

spotkaniami ze sportowcami. Mamy też imprezę przeznaczoną dla miłośników 

czworonogów, także bardzo chętnie uczestniczymy również we wszystkich innych 

inicjatywach zgłaszanych przez lokalną społeczność.  

 
Na slajdzie państwo widzą m. in. również to co się odbywa też na sali bocznej, a więc taka 

ciekawostka odbywają się u nas amatorskie rozgrywki siatkówki SL3 w późnych godzinach 

nocnych, można powiedzieć wieczornych, gdzie bierze udział ok 1000 osób, uczestników 

bierze w tym udział i aż 48 drużyn lokalnych różnych, środowiskowych, firmowych, bardzo 

dobrze zorganizowana organizacja, tak samo jak futsal, czy odbywają się treningi piesków 

i różne inne zajęcia również kościołów np. bardzo ekumenicznie też działamy.  

2023 rok i 2022 to również wyzwania, ale też taka powinność, którą spełniliśmy wobec 

uchodźców z Ukrainy. Poza tym, że organizowaliśmy tutaj różne imprezy integracyjne dla 
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dzieci z Treflem Pomorze czy też ze Stowarzyszeniem Trefl Pomorze, czy też z klubami 

sportowymi, ale również z Ergo Hestią, która przeprowadzała tu zajęcia dla dzieci. My jako 

Hala opiekujemy się również domem uchodźców zlokalizowanym tutaj na dole nad 

morzem. To jest w dawnym budynku domu studenckiego nr 9. Tam dzisiaj przebywa 150 

osób i to my dbamy o zakwaterowanie i wyżywienie i wszystkie sprawy związane już 

dzisiaj mniej w takich potrzebach bieżących, ale również z włączeniem tej społeczności w 

takie życie właśnie czy to Hali czy też miasta.      

 
Ten rok tak jak powiedziałam był udany nie tylko pod względem frekwencyjnym, bo 

prawie pół miliona osób odwiedziło Hale, ale przede wszystkim pod względem 

finansowym. Pierwszy raz w historii spółka odnotowała zysk netto co nas bardzo cieszy. 

Te przychody też oczywiście były na wyższym poziomie. Tu część przychodów stanowiły 

też wynagrodzenie z tytułu prowadzenia tego domu dla uchodźców, ale to i tak bardzo 

zadowalające wyniki.  

Duży kładziemy również nacisk na inwestycje proekologiczne i prospołeczne i wśród tych 

takich naszych flagowych inwestycji wymienić należy m. in. panele fotowoltaiczne na 

dachu, a więc już teraz są to trzy etapy zrealizowanej inwestycji. Właśnie prosiłam 

państwa i dziękuję za możliwość realizacji IV etapu, ale już dzisiaj mniej więcej te panele 

pozwalają na wyprodukowanie energii elektrycznej w 10% całego zużycia prądu w Hali, 
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więc to już jest znaczące. Wymieniliśmy kompleksowo oświetlenie na ledowe, a więc na 

zewnątrz na terenie parkingu, hali treningowej i hali głównej co też podniosło atrakcyjność 

tych widowisk, bo można dużo łatwiej je sterować i używać i włączać i wyłączać wręcz 

dyskotekę można urządzić, ale testujemy też nowe rozwiązania m. in. postawiliśmy taką 

małą na razie turbinkę wiatrową na dachu, bo tutaj bardzo wieje, a jest to doskonałym 

uzupełnieniem z kolei jako źródło energii zielonej do paneli fotowoltaicznych, bo 

oczywiście pracuje w nocy i w dni pochmurne i przede wszystkim te mniej słoneczne, ale 

żeby w ogóle rozważać inwestycję dość jeszcze niestety drogą to chcemy najpierw 

przetestować i jak wieje i czy rzeczywiście może to być przyszła jakaś droga rozwoju tego 

źródła energii.     

 
Dbamy również o osoby z dysfunkcjami różnymi, są to osoby zarówno niewidzące jak i 

niesłyszące. Już wcześniej realizowaliśmy te inwestycje, a w 2022 stworzyliśmy taką 

aplikację mobilną, która ułatwia dotarcie osobom właśnie z dysfunkcją wzroku do swojego 

miejsca czy też skorzystania z jakiś publicznych, wspólnych przestrzeni.   

Plan inwestycyjny na 2023, który został zreferowany przez panią Małgosię Stasiak. Bardzo 

dziękuję za pozytywne rozpatrzenie tej prośby o dokapitalizowanie. Tak jak powiedziałam 

mamy kilka takich flagowych jakby bloków inwestycyjnych, a więc to jest eco Arena 

dbająca o środowisko, up Arena czyli tak naprawdę wszystkie prace modernizacyjne, bo to 

wymaga też oczywiście co roku nakładów modernizacyjnych, ale też takie związane z 
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rozwojem tych inteligentnych technologii. Chciałoby się pewnie więcej, ale staramy się w 

miarę możliwości wykorzystać dostępne środki jak najlepiej przypisując ranking tych 

koniecznych, ale też uzasadnionych z punku widzenia ekonomicznego i społecznego 

inwestycji.    
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Wreszcie plany rozbudowy. Najpierw może tak krótko co do tej pory zostało wykonane, a 

więc wykonaliśmy szczegółową koncepcję architektoniczną budowy foyer A1. Ten projekt 

polegać ma na powiększeniu tej przestrzeni znajdującej się przy wejściu głównym. To 

nasze foyer tak naprawdę jest niewysterczające w sytuacji, kiedy na arenie, na płycie 

odbywają się koncerty stojące. Tam się zwykle wtedy wchodzi na płytę ok 7000 osób, a to 

nasze foyer wydaje się niewystarczające po to, żeby pomieścić, obsłużyć tak naprawdę 

taką liczbę osób na odpowiednim poziomie, ale ta rozbudowa służyć ma również 

stworzeniu takiej niezależnej przestrzeni na poziomie drugim, niezależnej w tym sensie, że 

odbywającej się w Ergo Arenie imprez, która byłaby taką strefą edukacyjno-muzealną z 

bardzo nowoczesną, z multimedialnymi urządzeniami zarówno umożliwiające wystawy 

stałe jaki czasowe, pokazanie sportu gdańsko-sopockiego, wszystkich sukcesów, ale też 

mogące też oczywiście pełnić różne funkcje konferencyjne czy też miejsca spotkań. Kosz 

tej inwestycji z całymi inwestycjami związanymi z tym wyposażeniem muzeum to bardzo 

szacunkowy kształtuje się na poziomie ok 40 mln zł. Na razie nie będę mówiła o źródłach 

finansowania, bo to zaraz w mojej dalszej prezentacji.  

Jeśli chodzi o te plany zagospodarowania, nad którym państwo głosowali, za co bardzo 

dziękuję, 24 listopada Rada Miasta Gdańska zatwierdziła zmianę planu tak jak 

wnioskowaliśmy i tak jak Biuro Rozwoju Gdańska w porozumieniu z Sopotem 

przygotowało i ten plan po stronie Gdańska, bo pamiętajmy, że granica przebiega przez 



 

 

 

19 

 

 

 

środek i jest zatwierdzony. Niestety plany jeszcze w granicach Sopotu nadal są 

procedowane. Tam już odbyły się dwa spotkania z Wojewódzkim Konserwatorem 

Zabytków, który miał pewne uwagi do planu. Mam nadzieję, że po naszych wyjaśnieniach i 

Prezydenta Miasta Sopotu ten plan ponownie został złożony, ale zostanie mam nadzieję, 

rozpatrzony tym razem pozytywnie.          

 
Gwoli przypomnienia w pierwszym etapie planowaliśmy wybudowanie hotelu po stronie 

prawej widać taką sylwetkę hotelu blisko związanego funkcjonalnie z Ergo Areną i również 

ta budowa pozwoliłaby na stworzenie takich wspólnych przestrzeni m. in. umożliwiających 

funkcjonowanie Sali treningowej, która również zostanie zachowana w tym miejscu 

niezależnie od tego jak będą odbywały się na arenie głównej duże imprezy. To oczywiście 

jest podyktowane tym, że po prostu dzisiaj mamy taką niedogodność, że szatnie znajdują 

się w centrum wydarzeń całej dużej areny, a więc jak jest koncert, który nawet nie 

wykorzystuje sali treningowej to ona jest jakby z punktu widzenia takiego funkcjonalnego 

ze względów funkcjonalnych i krzyżowania się dróg wyłączona z użytkowania co jest 

oczywiście ze szkodą dla odbywających się tam zajęć na co dzień. Tą drugą inwestycją, 

którą planowaliśmy w tym pierwszym etapie jest właśnie ta rozbudowa foyer. To jest przy 

tym okręgu, który państwo wiedziecie, takim głównym wejściem do hali ten projekt, który 

przed chwileczką zreferowałam.      
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Do tej pory również odbyliśmy pod koniec grudnia taką rundę konsultacji rynkowych tak, 

żeby poznać również opinie na temat tych naszych planów inwestorów prywatnych, bo 

przypomnę ten projekt rozbudowy hotelu miał być w oparciu, chcemy realizować w 

oparciu o PPP, natomiast ten oczywiście projekt rozbudowy foyer nie jest projektem 

komercyjnym, ale może ze źródeł prywatnych również mógłby być zbudowany. Te 

konsultacje były niezwykle ciekawe. Zaprosiliśmy 20 firm, wzięło udział 7 takich 

doświadczonych, większych deweloperów, ale też firm budowlanych tych co się zajmują 

parkingami i mamy oczywiście trochę inne spojrzenie teraz po tym czasie pandemii na te 

nasze plany wcześniejsze. To nie oznacza, że one nie są … dzisiaj jakby nie ma odpowiedzi 

rynkowej dla nich, ale inwestorzy zwrócili uwagę na pewne inne rozwiązania, które 

powinniśmy również wziąć pod uwagę, przeprowadzić szereg analiz, wskazują m. in. na 

taką mniejszą skłonność do inwestowania w hotele, w funkcję hotelową, ale oczywiście 

część form w zamian za odpowiednie czerpanie z tego pożytku są w stanie zlokalizować 

tam podobne inwestycje. Tak jak wspomniałam to wymaga od nas jeszcze dalszych analiz 

i pewnie przygotowania już postępowania konkursowego. Na pewno państwa będę 

informować do jakich wniosków doszliśmy i jaki mamy zamiar inwestycje tam poczynić. Tu 

referencyjnymi dla nas są takie hale jak hala berlińska, oczywiście to jest zupełnie inna 

skala. To jest stolica. Natomiast to jest przykład areny, która najpierw powstała sama 

arena, a potem została obudowana różnymi funkcjami. Tak w skrócie można powiedzieć 

hotelowo-mieszkaniowo-handlowymi. Tutaj na dole też jest taka referencyjna hala Malmo. 

Tam również taka podobna aglomeracyjnie i zasięgowo hala. Też m. in. osiedle 

mieszkaniowe, sala sportowa i jakaś powierzchnia handlowa. Także te założenia nasze się 

potwierdziły, natomiast wymagają jeszcze doprecyzowania z naszymi partnerami 

prywatnymi zarówno dotyczące lokalizacji jak i samej realizacji tych poszczególnych zadań 

inwestycyjnych. Także tak to wygląda pokrótce. Natomiast jeśli jakieś pytania są to 

oczywiście bardzo chętnie odpowiem. Jestem do państwa dyspozycji.   
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Bardzo dziękujemy pani prezes za prezentację. Czy są pytania, komentarze?      
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Chciałbym powiedzieć parę słów. Pani prezes ja jestem dumny z pani, że my jako Gdańsk i 

Sopot powierzyliśmy pani to zadanie.  
 

Pani Małgorzata Stasiak – Główny Specjalista w Referacie Nadzoru Właścicielskiego 

w Wydziale Polityki Gospodarczej 

Ja też.  
 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

To co pani robi to jest majstersztyk. Rzadko jestem na Ergo Arenie, natomiast to wszystko 

co słyszę od ludzi, od mieszkańców, pani przedsięwzięcia jako przedsiębiorcy nie 
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biznesmena, bo ja nie jem lunchy tylko śniadania, nie wyjeżdżam na weekendy tylko na 

sobotę i niedzielę czasem jak pani wie i jestem pełen uznania dla pani działań i dla 

działania Gdańska, z którym w zgodzie to robicie. Uważam, że to jest nasza perełka 

łącząca dwa miasta Gdańsk i Sopot. Naprawdę dziękuję, chylę czoło, bardzo, bardzo 

dziękuję.  

 

Pani Magdalena Sekuła – Prezes Zarządu Hala Gdańsk-Sopot Spółka z o.o.  

To ja bardzo dziękuję. Jestem naprawdę zawstydzona, ale mam niezwykle dobry zespół.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Medal za to co pani robi wspólnie z Gdańskiem. Tak samo jak powiedziałem panu 

prezesowi Bojanowskiemu, że to to bardzo ładnie tworzy, robi z tego coś, wielką perełkę i 

też to szanuję, naprawdę dziękuję pani prezes, chylę czoła jako przedsiębiorca i radny.  

 

Pani Magdalena Sekuła – Prezes Zarządu Hala Gdańsk-Sopot Spółka z o.o.  

To jest praca wielu osób, mojego wspaniałego zespołu, ale również przychylności dwóch 

miast za co bardzo dziękuję.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy panie radny za komentarz. Pani prezes również gratulujemy w imieniu 

Komisji. Dziękujemy za prezentację i życzymy dalszych sukcesów.  

 

Pani Magdalena Sekuła – Prezes Zarządu Hala Gdańsk-Sopot Spółka z o.o.  

Dziękuję. Teraz trzeba to troszkę rozbudować i zobaczymy co z tego wyjdzie.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Trzymamy kciuki. Więcej pytań nie widzę. Bardzo dziękujemy.  

PUNKT  - 6 
 

MEVO – aktualna sytuacja. 
 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO, Obszar Metropolitalny 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Dzień dobry. Jak zawsze miło mi państwa widzieć. Dziękuję za zaproszenie. Pewnie 

szanowni państwo wiecie, że dzisiaj odbyła się konferencja prasowa. Pozwolę sobie 

udostępnić państwu prezentację, którą dzisiaj pokazywałam mediom.  

Wszystko szło zgodnie z planem i jak wiecie na przełomie kwietnia i maja przerwaliśmy 

testy wewnętrzne, ale zaczną od początku. Rowery Vaimoo, z którymi mieliśmy problem, z 

którymi był problem w Sztokholmie pierwszy raz trafiły do nas jeszcze w grudniu 2021 r. 



 

 

 

23 

 

 

 

przed podpisaniem umowy z operatorem. Biegły rzeczoznawca te rowery zbadał, 

potwierdził wszystkie certyfikaty ISO, wszystkie zgodności z normami europejskimi i 

wystartował system w Sztokholmie, z którym byliśmy cały czas na bieżąco w kontakcie. 

Pierwsza nasza wizyta była w grudniu, kiedy w mediach pojawiła się informacja o tym, że 

mają problemy z zapłonem baterii. Następna wizyta odbyła się w marcu, ale oczywiście w 

międzyczasie tych spotkań było dużo i jak państwo wiecie na przełomie kwietnia i maja, a 

właściwie już na początku kwietnia pierwsze doniesienia o tym, że w rowerach zdarzają się 

incydenty, pęknięcia ram. Natychmiast zażądałam spotkania z producentem rowerów 

czyli z firmą Vaimoo włoską, która potwierdziła, że faktycznie takie incydenty są, ale 

rowery mają wszystkie certyfikaty, są sprawdzone, zatem mogą jeździć w systemie. Już 

następnego dnia do Polski przyjechali przedstawiciele City Bike Global czyli 

przedstawiciele naszego operatora, którzy przedstawili nam raporty, które zrobili w 

międzyczasie francuskie ekspertyzy testów wytrzymałościowych, które potwierdziły 

łamanie tych ram i zaproponowali nam włączenie do systemu zupełnie nowych rowerów 

ze wspomaganiem elektrycznym. Zanim podjęliśmy taką decyzję poprosiliśmy o spotkanie 

z producentem, bo wydawało nam się nierealne zdobycie nagle w krótkim czasie całej 

partii trzech tysięcy nowych rowerów elektrycznych i takie spotkanie z producentem firmą 

Segway odbyło się 28 kwietnia online.  

Pokazałam dziennikarzom w którym miejscu te ramy pękały. Takich przypadków w 

Sztokholmie było kilkanaście, zatem od samego początku wiedzieliśmy, że te rowery w 

żadnym wypadku nie mogą wyjechać na ulice metropolii i stwarzać jakiekolwiek 

zagrożenie dla naszych mieszkańców. Były oczywiście dwa rozwiązania. Vaimoo czyli 

producent rowerów mówił o wzmocnieniu ram. Wykonawca mówił o nowym producencie 

rowerów. Tak jak wspomniałam państwu wcześniej spotkaliśmy się z firmą Segway. 

Zażądaliśmy harmonogramu dostaw. Sprawdziliśmy czy realne są dostawy w najszybszym 

z możliwych terminów oraz dostawy aplikacji, bo aplikacja też będzie musiała powstawać 

nowa. Już powstaje. Zażądaliśmy również, aby francuska firma zrobiła raport i zbadała 

rowery pod bardzo dużym obciążeniem klasyczne, które mamy u nas już w magazynach 

oraz te nowe rowery Segway. Mam na mailu raporty. Przeszły testy jak dla rowerów 

górskich. Ani w Segway-ach, ani w rowerach klasycznych, które mamy w ilości tysiąca 

sztuk ramy nie pękają. To jest szanowni państwo rowery, które pokazaliśmy dzisiaj 

dziennikarzom. Tak dokładnie wygląda. Rower różni się od roweru, który mamy opisany w 

opisie przedmiotu zamówienia o 3,8 kg jest cięższy, ale ma dużo większą baterię co 

powoduje, że jeździ się na nim świetnie. Dzisiaj dziennikarze jak zobaczyli ten rower byli 

przerażeni, bo wzrokowo widać, że jest większy, ale po przejechaniu się i przetestowaniu 

po konferencji możecie państwo spojrzeć na artykuły, same pozytywne, są zachwyceni 

rowerem i faktycznie sama testowałam i rower jest świetny, wspomaganie jest 

rewelacyjne, nie odczuwa się w ogóle tej wagi, że on jest cięższy. Są świetne opony, bo 

one są bezdętkowe, one są właściwie … nie ma możliwości ich zniszczenia. Oczywiście 
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rower był też u naszego rzeczoznawcy od rowerów, który przysłał raport, że jest to 

naprawdę Mercedes w porównaniu z wszystkim tym co widział wcześniej. Sprawdziliśmy 

również gdzie te rowery jeżdżą. To nie jest prototyp. To nie jest rower produkowany tylko 

dla Sztokholmu i dla metropolii. To jest rower, ten model, który od lat jeździ na całym 

świecie. Dokładnie ten sam model pracuje w Tiarze, czy w Docie. We Francji 6000 sztuk, w 

Brukseli i w Stanach Zjednoczonych oczywiście, bo firma jedną z głównych siedzib ma w 

Stanach Zjednoczonych.  

Terminy, bo to najbardziej interesuje pewnie państwa, ale również media. Testy etapu I 

rozpoczynamy w połowie sierpnia. Wczoraj został podpisany aneks z wykonawcą. Musimy 

rozpocząć testy w połowie sierpnia i w zależności od tego jak one będą długo trwały albo 

ruszymy z całą flotą na początku września, najpóźniej zgodnie z aneksem jest to połowa 

listopada. Oczywiście to, że dostajemy dużo lepszy rower, który jest droższy dla operatora 

i o wyższej technologii nie wpływa to absolutnie na nasze wynagrodzenie. Umowa jest 

podpisana zgodnie z prawem zamówień publicznych absolutnie to wynagrodzenie nie 

może ulec zmianie w związku z powyższym dostajemy dużo lepszy produkt za tą samą 

cenę, ale również zapewniłam dzisiaj dziennikarzy, że do tego momentu, do dzisiaj 

operator nie otrzymał żadnego wynagrodzenia i nie otrzyma go dopóki nie uruchomi 

pełnej floty i nie będzie ona przez miesiąc funkcjonowała prawidłowo. Wtedy dopiero po 

miesiącu działania systemu w systemie abonamentowym operator otrzymuje 

wynagrodzenie za każdy miesiąc i system oczywiście będzie działał równe 6 lat, które 

mamy zagwarantowane w umowie. Czyli jeżeli ruszymy w październiku pełną flota to w 

październiku 6 lat później zakończymy i to z mojej strony wszystko. To przedstawiłam 

dzisiaj dziennikarzom. Opinie są świetne, artykuły są też bardzo pozytywne. Oczywiście 

jestem do państwa dyspozycji jeśli macie jakieś pytania.           
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Widzę, że są pytania.  
 

Radna Kamila Błaszczyk– członek Komisji 

Jakie konsekwencje dla City Bike Global tego opóźnienia będą. Czy jedyną konsekwencją 

jest to, że na swój koszt tak naprawdę muszą dostarczyć lepsze rowery i, że przez te kilka 

miesięcy nie będą mieli wynagrodzenia? Czy jeszcze coś, jakieś inne konsekwencje będą w 

związku z tym zaistniałym opóźnieniu?  
 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO, Obszar Metropolitalny 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Jest dokładnie tak jak pani radna wspomniała. Ponoszą koszty dodatkowych rowerów i 

dużo droższych rowerów oraz nie otrzymują dalej wynagrodzenia, ale oczywiście 

poprosiliśmy kancelarię, która specjalizuje się w zamówieniach publicznych o opinię 

prawną czy to wystarczy, czy my nie powinniśmy naliczać kar, żeby tutaj nie było żadnej 

kontroli i żebyśmy byli całkowicie pewni, że postępujemy prawidłowo, otrzymaliśmy taką 
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opinię, którą potwierdzili mecenasi wszystkich miast biorących udział w projekcie i nasza 

kancelaria, która nas obsługuje na co dzień nie ma podstaw do naliczenia kary dlatego, że 

operator nie zrobił nic niezgodnego, czego zrobić nie mógł, to otrzymał rowery z 

certyfikatami, sprawdzone przez rzeczoznawcę, posiadające wszelkie normy europejskie i 

równie dobrze mógłby nam powiedzieć, że wyprowadzamy je na miasto, robimy dalej 

testy, ramy pękły w kilku miejscach kilka sztuk i nie ma problemu, ale jednak sam wyszedł 

z inicjatywą, że woli dostarczyć nowe, pewne, sprawdzone, przetestowane rowery w 

najwyższych normach, żeby nie pojawił się u nas ten sam problem, który pojawił się w 

Sztokholmie.  
 

Radna Kamila Błaszczyk– członek Komisji 

Dziękuję bardzo i czekam na te testy wewnętrzne. Mam nadzieję, że będzie można 

również wziąć udział tak jak przy pierwszym podejściu. 
 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO, Obszar Metropolitalny 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Oczywiście. Będę wysyłała do państwa zaproszenia tak jak za pierwszym razem.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Też chciała przypomnieć o tym zaproszeniu, że jeżeli będzie kolejne 

testowanie to bardzo poprosimy. Proszę radny Przemysław Malak.     
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Też czytam relacje prasowe i znajduję informację taką, to raczej nie strach zdecydował o 

tym, żeby kupić droższe rowery i zainwestować w ten projekt dodatkowe 2 mln euro. Te 

rowery były przede wszystkim dostępne na rynku, bo to nie jest dziś oczywiste, żeby tak 

dużą liczbę rowerów zdobyć w ciągu miesięcy. Jakie 2 mln przepraszam?  
 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO, Obszar Metropolitalny 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

To jest dokładnie to co powiedziałam przed chwilą. Operator musi za te rowery zapłacić 

dużo więcej niż zapłacił za poprzednie rowery. Te rowery są 500 euro droższe na sztuce.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Ok, ale tu pada informacja, mówi to pan Glasser, mówi, zainwestowali.  
 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO, Obszar Metropolitalny 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Operator.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

To raczej nie strach zdecydował o tym, żeby kupić droższe rowery i zainwestować w ten 

projekt dodatkowe 2 mln, ale to rozumiem tylko operator?  
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Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO, Obszar Metropolitalny 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Dokładnie. Byłam przy tej wypowiedzi mojego prezesa, ale na pewno chodziło mu o to, że 

operator wyszedł z taką inicjatywą nie ze względu pewnie tylko i wyłącznie na strach, tylko 

na to, że prowadził rozmowy z kilkoma innymi firmami, które były w stanie wyprodukować 

te rowery tak szybko, bo to nie sztuka te rowery wyprodukować i przywieść do nas za rok. 

Tego nie chcieliśmy, bo na to byśmy się pewnie nie zgodzili prawda.  
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Też nie zgodzę się z tą informacją, że wszyscy piszą jak to jest cudownie, bo na 

trójmiasto.pl padła informacja, że on jest ciężki i że może być to problemem. Radio 

Gdańsk też jest informacja, że rzeczywiście krótka przejażdżka pozwala docenić siłę 

wspomagania i lekkość z jaką toczy się pojazd itd., ale potem mamy taką uwagę, że 

urzędnicy zakładają, że za zgodą rodziców rowery będą mogli wypożyczać już 14-latkowie, 

którzy sami ważą niewiele więcej niż prowadzony jednoślad. Więc pytanie jak osoby o 

małej wadze czy będą w stanie sprawnie manewrować. Jest on dosyć ciężki i zastanawiam 

się czy będzie łatwo, czy będzie możliwość wjechania, tego manewrowania 

odpowiedniego i wjazdu np. Jaśkową Doliną na dzielnicę Piecki Migowo. Tak się 

zastanawiam. Jeszcze mam taką osobistą refleksję smutną, bo to jest brak szacunku dla 

radnych, że takie rzeczy idzie się do dziennikarzy, a my się właściwie dowiadujemy z 

dziennikarskich informacji. Było wiadomo, że jest dzisiaj Komisja, niewiele więcej, 

praktycznie wszystko co najważniejsze było już w mediach, więc to takie jest powtórzenie 

dzisiaj. Bardzo proszę tę uwagę przekazać panu prezesowi.  
 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO, Obszar Metropolitalny 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Dwa słowa dodam. Dziękuję pięknie. Po pierwsze bardzo serdecznie państwa zapraszam. 

Ten rower można przetestować dziś. Ja jestem osobą niewysoką, na tym rowerze dzisiaj 

też jeździłam i absolutnie nie miałam problemu ani z podjechaniem pod górkę, ani z 

prowadzeniem tego roweru, bo prowadzi się go naprawdę płynnie. Nie trzęsie się, jest 

bardzo stabilny. Jeśli chodzi o konferencję prasową proszę mi uwierzyć, że nie miałam 

pojęcia, że ona się dzisiaj odbędzie dlatego, że my cały czas czekaliśmy na opinię prawną, 

żeby móc podpisać z wykonawcą aneks i ten aneks został podpisany w dniu wczorajszym 

późnym popołudniem. Także z zupełnie inną informacją myślałam, że do państwa dzisiaj 

przyjdę, a zupełnie z inną informacją przyszłam.  

 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Ja nie ma absolutnie żadnej pretensji czy uwag do pani, tylko do pana prezesa, bo to 

pewnie on decyduje kiedy wychodzi do dziennikarzy. Dziękuję.   
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Czy są jeszcze jakieś dodatkowe pytania ze strony państwa radnych? 

Nie widzę. To właściwie mamy nadzieję, że tym razem wszystko się powiedzie już bez 

żadnych komplikacji i czekamy na informację kiedy będziemy mogli testować rowery. 

Ostatnio taka informacja była wysłana, więc tutaj mam nadzieję, że tez nie będzie żadnych 

problemów. Nie widzę żadnych pytań, także dziękuję.   
 

Radny Przemysław Malak – członek Komisji 

Pani przewodnicząca tę nadzieję słyszałem też i rok temu i dużo wcześniej w pani głosie, 

więc dobrze, że ta nadzieja ciągle jest.  
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

W końcu musi się udać. Wszystkie znaki na niebie wskazują, że tym razem powinno być 

dobrze, także trzymamy kciuki. Dziękuję bardzo.   

 

PUNKT  - 7 
 

Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Otrzymaliśmy tą informację drogą mailową. Ponieważ pana dyrektora dzisiaj z nami nie 

ma ze względu, ze to był właściwie tylko jeden punkt dla pana dyrektora, a ma też swoje 

inne obowiązki dzisiaj także bardzo przeprasza i informacje rozesłał drogą mailową. Jeżeli 

jakieś ewentualnie pytanie czy do mnie czy do pana dyrektora to można też drogą 

mailową przesłać. Nie widzę.  
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PUNKT  - 8 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy ze strony państwa radnych są jakieś wolne wnioski? Również nie widzę. W takim razie 

będziemy kończyć posiedzenie naszej Komisji i na koniec sprawdzę obecność.   
 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radna Beata Jankowiak – obecna 
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 17:35  

 

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 

 
 /-/ Beata Jankowiak 
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